
PROTOKÓŁ Nr XX/2004 
z sesji Rady Miejskiej w St�porkowie 

                                    odbytej w dn. 6 maja 2004 r. 
 
Ad pkt 1. 
Obradom przewodniczył Przewodnicz�cy Rady Miejskiej Pan Stanisław Pietras. 
Powitał radnych Rady Miejskiej, Panów Burmistrzów, zaproszonych na obrady 
oraz bior�cych udział mieszka�ców miasta i gminy. 
Na podstawie listy obecno�ci stwierdził, �e na stan 15 radnych w obradach 
bierze udział 15 radnych.  
Stwierdził wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad pkt. 2 
Pan Przewodnicz�cy RM zwrócił si� z zapytaniem czy radni chc� wnie�� jakie� 
uwagi b�d� propozycje do otrzymanego porz�dku obrad, który przedstawia si� 
nast�puj�co: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
2. Przyj�cie porz�dku obrad sesji. 
3. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodnicz�cego Rady o działaniach mi�dzy sesjami. 
5. Informacja Burmistrza o działalno�ci mi�dzysesyjnej oraz  z realizacji 

wniosków z poprzedniej sesji. 
6. Zapytania i interpelacje radnych. 
7. Podj�cie uchwał w sprawie : 

a) utworzenia Zespołu Szkół Publicznych w St�porkowie, 
b) zmian w bud�ecie gminy na 2004r. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9. Sprawy ró�ne. 
10. Zamkni�cie obrad sesji. 

                                       
 

Radni w głosowaniu jawnym jednogło�nie przyj�li proponowany porz�dek 
obrad. 
 
Ad pkt. 3 
 
Protokół z poprzedniej sesji w głosowaniu jawnym został przyj�ty jednogło�nie. 
 
Ad pkt 4. 
 
Pan Stanisław Pietras Przewodnicz�cy Rady Miejskiej zaprezentował 
informacj� o działaniach mi�dzy sesjami. 
Uwag do informacji radni nie wnie�li. 
(informacja w zał�czeniu do protokołu) 
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Ad pkt 5. 
Pan Burmistrz Edmund Wojna przedstawił informacj� o działalno�ci 
mi�dzysesejnej oraz z realizacji wniosków z poprzedniej sesji. 
Radni nie wnie�li uwag do informacji ( w zał�czeniu do protokołu). 
 
Ad pkt 6. 
W punkcie tym radni zgłosili nast�puj�ce wnioski i zapytania: 
 
Radny St�pór Adam –  

1) Czy przewiduje si� w roku bie��cym zatrudnienie bezrobotnych w 
ramach prac interwencyjnych i robót publicznych. 

2) Doko�czy� remont przystanków w Hucisku i wyposa�y� je w kosze na 
�mieci. 

3) Zobowi�za� firm� „Zielony �wiat” do zbierania worków ze �mieciami 
ustawionymi na obrze�ach lasów. 

4) Uporz�dkowa� pobocza, wyrówna� je na ul. Staszica w kierunku Huciska 
(zagro�enie bezpiecze�stwa pieszych). 

 
Radny Ksi��ek Paweł – zobowi�za� wykonawc� do usuni�cia kruszywa z ulic         
w St�porkowie po wykonanych robotach drogowych. 
 
Pan Burmistrz zwrócił si� z zapytaniem do Pana Przewodnicz�cego Rady 
Powiatu czy jest zorientowany czym si� kierował Zarz�d Dróg Powiatowych 
proponuj�c gminie przej�cie na swój stan 33 km 609 m dróg powiatowych.            
W jakim one s� stanie i czy za tym  byłyby przekazane jakie� fundusze. 
 
Radny Giermakowski Sylwester –  

1) Czy jest decyzja na wyci�cie drzew nad zalewem w Czarnej. 
2) Czy jest przewidziana budowa chodnika mi�dzy Czarnieck� Gór�, a 

Czarn�. 
Powiadomił równie�, �e wła�ciciele działek wyrazili zgod� na budow� 
przystanku autobusowego w Czarnej. 
 
Radny Kania Marian – zwrócił uwag� na usprawnienie pracy pracownika który 
przej�ł sprawy zasiłków rodzinnych. Osoba ta jest po przeszkoleniu a odsyła 
ludzi ��daj�c nie mo�liwych do uzyskania dokumentów. Nich nie b�dzie takim 
formalist�. 
 
Radny Łazarczyk Ryszard – zwrócił si� z zapytaniem do Przewodnicz�cego 
Rady Powiatu do kiedy wa�na jest dokumentacja na drog� od Lutej do Bugaja. 
 
Radny Zieli�ski Stefan – zwrócił uwag� na fakt złej organizacji lekcji 
wychowania fizycznego w gimnazjum. Uczniowie ½ lekcji id� na stadion przez 
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park niszcz�c wszystko dokoła. Dlatego te� uwa�a, �e lekcje te winny odbywac 
si� przed obiektem szkolnym. 
 
Radny Giermakowski Sylwester – spytał, kto jest wła�cicielem zalewu w 
Czarnej. 
 
Ad pkt 7 “a” 
 
W tym punkcie obrad udział brali przedstawiciele rodziców dzieci 
ucz�szczaj�cych do Gimnazjum w St�porkowie. 
 
Pan Przewodnicz�cy RM odczytał otrzyman� w trakcie obrad petycj� rodziców 
Gimnazjum w St�porkowie. ( w zał�czeniu). 
 
Dyskusja: 
Pan Burmistrz Edmund Wojna – poinformował zebranych, �e w dniu 4 lutego 
2004r. odbyło si� nadzwyczajne posiedzenie Rady Pedagogicznej PSP Nr 2 w 
St�porkowie, która pozytywnie zaopiniowała propozycj� utworzenia Zespołu 
Szkół w skład którego wchodziłyby Publiczne Gimnazjum i Publiczna Szkoła 
Podstawowa Nr 2. 
W dniu 4 lutego 2004 r. odbyło si� równie� posiedzenie Rady Pedagogicznej w 
Gimnazjum na którym członkowie Rady Pedagogicznej negatywnie 
zaopiniowali propozycj� przekształcenia gimnazjum w zespół szkół. 
Odbyło si� równie� spotkanie z rodzicami dzieci ucz�szczaj�cych do 
Gimnazjum w którym uczestniczył Pan Z-ca Burmistrza Dariusz Okła. 
Spotkanie to do�� dokładnie opisał „Tygodnik Konecki”. 
Rozpowszechniane s� plotki, �e po poł�czeniu tych dwóch placówek zwolnienie 
zostan� wszyscy nauczyciele, a Burmistrz zatrudni nowych. Jest to nie prawda, 
kadra pedagogiczna pozostanie ta sama zarówno w SP Nr 2 jak i Gimnazjum. 
Wyłoniony w konkursie zostanie Dyrektor Zespołu , który zatrudni dwóch 
zast�pców do spraw pedagogicznych. Jednemu b�dzie podlegało Gimnazjum, a 
drugiemu PSP Nr 2. 
O sprawie poł�czenia pisała równie� prasa lokalna „ Tygodnik Konecki”. 
O oszcz�dno�ciach było mówione zarówno na spotkaniu w PSP Nr 2 jak                 
i Gimnazjum. 
W sprawie poł�czenia tych placówek o�wiatowych zostało wystosowane pismo 
do Kuratorium O�wiaty o przesłanie opinii. 
Pierwsza opinia przyszła negatywna. Wówczas wystosowane zostało odwołanie 
do Wojewody �wi�tokrzyskiego. 
Pan Wojewoda powołał Komisj�, która dokonała analizy dokumentów pod 
wzgl�dem zgodno�ci z prawd�. 
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Po ponownym rozpatrzeniu wniosku, 8 kwietnia br. Kuratorium O�wiaty 
przysłało pozytywn� opini� projektu poł�czenia Publicznej Szkoły Podstawowej 
Nr 2 i Publicznego Gimnazjum Nr 1 w St�porkowie w Zespół Szkół. 
Przedstawiciel rodziców – zwrócił si� do zebranych, aby nie poprawiali tego co 
jest dobre. W Gimnazjum dzieci s� zadowolone, maj� dobre warunki do nauki. 
Nie ma pewno�ci, �e tak b�dzie po poł�czeniu placówek. Dzieci bowiem jest 
du�o zarówno w PSP Nr 2 jak i Gimnazjum. 
 
Pan Burmistrz – stwierdził, �e dzieci na pewno nie ucierpi� na poł�czeniu. 
Dziwi go jednak fakt, �e obaw zwi�zanych z bezpiecze�stwem dzieci nie 
wnosz� rodzice dzieci małych z PSP Nr 2.  
Do zbadania sytuacji przed i po poł�czeniu powołany był zespół składaj�cy si� z 
nast�puj�cych osób: 
Pan Andrzej Zdunek – jako były wizytator, 
Pani Irena M�czy�ska – Dyrektor ZOS 
Pan Bogusław Rosa – Dyrektor PSP Nr 2 , długoletni pedagog. 
Po dokonaniu bada� stwierdzono, �e za 4 lata  w tych placówkach  b�dzie 
pobierało o 419 dzieci mniej. 
Je�li chodzi o stron� finansow� to: 
W przypadku oddzielnego funkcjonowania tych szkół: 

- liczba dzieci wynosi 1.035 , koszty utrzymania 4.373.975 zł 
- subwencja 3.509.395 zł. 
- dotacja z urz�du 864.580 zł. 

W przypadku poł�czenia: 
- liczba uczniów 1.035, koszty utrzymania 3.731.824 zł. 
- subwencja 3.514.086 
- dotacja z urz�du 217.738 

Czyli jak wida� oszcz�dno�ci wynios� 646.842 zł. 
Planuje si� jeszcze uruchomi� w ZOS kontrol� NIK w celu sprawdzenia czy te 
liczby s� faktyczne, poniewa� jest podejrzenie, �e subwencja wystarczy na 
utrzymanie Zespołu Szkół i z bud�etu nie trzeba b�dzie nic dopłaca�. 
 
Radny Paweł Ksi��ek – poł�czenie dwóch du�ych szkół, to powa�ana sprawa. 
Jako rodzic ma równie� obawy jak to zafunkcjonuje. Struktura organizacyjna 
pozostanie taka jaka jest i jest szansa �e przy jednym gospodarzu – dyrektorze- 
lepiej b�dzie mo�na zadziała� przy pozyskiwaniu �rodków z zewn�trz. Ma to 
równie� du�e znaczenie przy nadzorowaniu tak du�ej inwestycji obok tych szkół 
jak� jest budowa hali sportowej. 
 
Przedstawiciel rodziców – zwrócił si� z zapytaniem jak Pan Burmistrz widzi 
eliminacj� patologii typu narkotyki i czy b�dzie zlikwidowany ł�cznik mi�dzy 
budynkami. 
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Z-ca Burmistrza Dariusz Okła – w odpowiedzi – ł�cznik nie b�dzie 
zlikwidowany. Uczniowie z Gimnazjum korzysta� b�d� nadal ze stołówki. 
B�dzie równie� odr�bno�� dydaktyczna obydwu placówek. B�dzie tylko jeden 
dyrektor. W celu zminimalizowania patologii zainstalowany b�dzie monitoring 
– dziwi si� sprzeciwom niektórych rodziców temu przedsi�wzi�ciu. Nie jest 
bowiem wyj�ciem z sytuacji zamykanie ubikacji w trakcie godzin lekcyjnych, a 
otwieranie ich na przerwach i korzystanie z toalet w obecno�ci nauczycieli. 
 
Przedstawiciel rodziców – zwrócił si� z zapytaniem – dlaczego w pierwszej 
wersji Kuratorium nie wyraziło  zgody na poł�czenie szkół, projekt oceniło 
negatywnie. 
 
Pan Burmistrz – w odpowiedzi – takie pytanie nale�ałoby zada� Panu 
Kuratorowi . Ze swej strony chciałby tylko doda�, �e projekt poł�czenia został 
opracowany w oparciu o inne gminy, gdzie zespoły zostały utworzone. 
 
Radny Rurarz Tomasz – w imieniu Klubu „Zgoda na rzecz St�porkowa” – 
stwierdził, �e gminna plotka niesie, �e poł�czenie dwóch szkół jest po to aby 
pozby� si� dyrektorki Gimnazjum. Nie jest pewny oszcz�dno�ci z tego tytułu, 
chyba �e z tytułu likwidacji Filii w Pardołowie i Gosaniu. Pan Burmistrz planuje 
stworzy� nast�pny kombinat. Wszyscy wiedz�, �e patologia szerzy si� wła�nie 
w tych du�ych szkołach, a nie małych. Nie jest to przecie� zakład produkcyjny 
gdzie d��y si� do zarabiania pieni�dzy ale placówka edukacji dzieci. Dlatego 
nale�y si� gł�boko zastanowi� co si� chce zrobi� i w głosowaniu swoj� wol� 
wyrazi. Wyborcy z tego wyci�gn� wnioski i radnych podsumuj�. 
 
Pan Przewodnicz�cy RM – zwrócił si� do zebranych aby nie przedłu�ali 
dyskusji, poniewa� nic ona nowego nie wniesie. Odczytana została petycja 
rodziców, odbyła si� dyskusja na Komisjach, Pan Burmistrz swoje stanowisko 
uzasadnił,  Radny Rurarz wyraził opini� swojego „Klubu radnych”, �e b�dzie 
temu przeciwny, gdy� uwa�a inaczej i wychowanie młodzie�y winno by� 
inaczej prowadzone, natomiast radni swoj� opini� wyra�� w głosowaniu. 
 
Pan Leopold Garbacz – mieszkaniec St�porkowa – zwrócił si� do Pana 
Przewodnicz�cego RM o udzielenie mu głosu, poniewa� chciałby wiele rzeczy 
sprostowa� bo usłyszał wiele przekłama�. 
Pan Przewodnicz�cy RM nie udzielił mu głosu twierdz��, �e udzieli mu głosu 
jako mieszka�cowi St�porkowa w punkcie „Sprawy ró�ne”. 
 
Radny Stefan Zieli�ski – jako rodzic i mieszkaniec St�porkowa zaznaczył, �e 
wybudowane zostały dwie szkoły bez zaplecza sportowego. Uwa�a, �e 
poł�czenie tych dwóch szkół doprowadzi do tego, �e b�d� wreszcie miały 
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własne boisko i hal� sportow�. Młodzie� nie b�dzie si� pał�ta� po parku zaczym 
dojdzie do MKS-u. 
 
Radny Ksi��ek Paweł – uwa�a, �e dopiero co zako�czyło si� posiedzenie 
Komisji na którym ju� była dyskusja. Poniewa� temat jest bardzo wa�ny uwa�a, 
�e dyskusja musi by�. Jest demokracja i ka�dy ma prawo si� wypowiedzie�. 
Zwrócił jednak uwag�, aby nie dyskutowa� ci�gle o tym samym ale wówczas 
gdy wyłoni� si� nowe argumenty. Osobi�cie opowiada si� za zainstalowaniem  
kamer, bo dzieci winny by� dopilnowane i w miar� czu� si� w szkole 
bezpiecznie. 
 
Radny Kania Marian – rzeczywi�cie na posiedzeniu Komisji była ju� dyskusja, 
jednak pojawiły si� nowe argumenty nawet ze strony Burmistrza które 
nawzajem sobie przecz�. Jedn� z nich jest to, �e Pan Burmistrz powiedział, �e 
niby Komisja badała jakie b�d� oszcz�dno�ci z poł�czenia szkół i wynios� one 
647 tys 617 zł., jednak na pytanie rodziców stwierdził nie wierzy tym 
wyliczeniom i  wy�le NIK do zbadania sprawy. Pan Burmistrz za ka�dym razem 
mówi inaczej i nie na temat. Wywnioskował równie� z wypowiedzi, �e główny 
powód poł�czenia, to rozliczenie si� z przedwyborczych obietnic. Pozostanie 
tylko  menad�er który b�dzie budował hal� sportow�. Zastanówmy si�, �e 
dyrektor poł�czonego Zespołu to ma by� menad�er do budowania hali. Przecie� 
od tego jest urz�d gminy, odpowiedni nadzór budowlany, inne pieni�dze na to s� 
i co ma do tego menad�er i w czym to poprawi bezpiecze�stwo dzieci szkoły 
podstawowej i gimnazjum je�li to b�dzie jeden menad�er i dwóch zast�pców po 
jednym na ka�d� szkoł�. Uwa�a, �e jest to rozgrywka polityczna po to �eby 
wyzby� si� nie potrzebnych ludzi. Plotki kr���, �e b�dzie to menad�er Gr�da          
i kto wie, �e tak nie b�dzie. Jest przeciwny poł�czeniu i tak b�dzie głosował. 
 
Pan Burmistrz – w odpowiedzi – z wypowiedzi radnego Kani wynika, �e nie 
słucha co było powiedziane.  Mówił bowiem, �e 216.964 o których mówił na 
Komisji i na sesji przytoczył, jest to kwota w�tpliwa dla niego, gdy� uwa�a, �e 
jeszcze rezerwy s�. Dlatego musi sprawdzi�, czy nale�y dotowa� z bud�etu 
kwot� wła�nie w takiej wysoko�ci czy mo�e w ni�szej, lub �adnej. 
 
Pan Leopold Garbacz jeszcze raz poprosił Pana Przewodnicz�cego o udzielenie 
mu głosu w temacie poł�czenia szkół. 
Pan Przewodnicz�cy nie udzielił mu głosu twierdz�c, �e tak jak wcze�niej 
powiedział b�dzie mógł zabra� głos w sprawach ró�nych i poprosił o nie 
przeszkadzanie mu  w prowadzeniu sesji. 
 
Nast�pnie Pan Przewodnicz�cy odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia 
Zespołu Szkół Publicznych w St�porkowie. 



 7 

Radni w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” i 2 głosami 
„wstrzymuj�cymi si�” podj�li Uchwał� Nr XX/94/2004 w sprawie utworzenia 
Zespołu Szkół Publicznych w St�porkowie. 
Uchwała w zał�czeniu do protokołu. 
 
Ad pkt 7 „b” 
Pan Przewodnicz�cy  RM poinformował radnych, �e projekt uchwały w sprawie 
zmian w bud�ecie gminy został omówiony przez Pani� Skarbnik na posiedzeniu 
Komisji i spytał, czy s� jeszcze jakie� zapytania b�d� w�tpliwo�ci do projektu 
tej uchwały. 
Radny Rurarz Tomasz – nawi�zał do wypowiedzi Pani Naczelnik Małgorzaty 
Łysiak na posiedzeniu Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego gdzie 
przedstawił uwagi co do pieni�dzy w planie bud�etu, które wła�nie teraz 
zmieniamy w uchwale. Twierdził wówczas, �e te pieni�dze s� nieprawnie tam 
umieszczone, �le zakwalifikowane. Na sesji „Klub zgoda na rzecz St�porkowa” 
zło�ył w tym temacie równie� interpelacj� mimo czego i tak tam pozostały. Pani 
Naczelnik Wydziału Inwestycji podała mu na Komisji numer telefonu do 
Agencji która zajmuje si� SAPARD-em, �eby sam sobie przedzwonił, bo ona 
jest na tyle pewna �e ju� jest tak wszystko dobrze w bud�ecie, �e ona nie b�dzie 
si� kompromitowa� dzwoni�c tam. Teraz wszystko wychodzi, �e jest �le. Z tego 
co si� orientuje, gro gmin w naszym województwie ju� ma podpisane umowy z 
Agencj� odno�nie inwestycji SAPARD-owskich. Gmina nasza takich 
dokumentów jeszcze nie ma. Na pewno ta inwestycja si� przedłu�y. Czy jest w 
zwi�zku z tym zagro�enie, �e ze wzgl�du na to �e ta inwestycja si� przedłu�y 
�rodki które s� zaplanowane po stronie dochodów w naszym bud�ecie wpłyn� 
czy nie wpłyn�. 
Ponadto podejrzewa, �e uwagi ich  „Klubu” nie zostały do ko�ca uj�te w tym 
projekcie uchwały i b�dzie na pewno jeszcze nast�pny projekt uchwały w 
sprawie zmian w bud�ecie przedstawiony Radzie do podj�cia, gdy dojdzie do 
zapłacenia za inwestycje wykonawcy. �rodków z innych działów braknie i 
wówczas trzeba b�dzie zaci�ga� inne kredyty. Mo�e b�d� one krótkoterminowe, 
�eby pokry� te wydatki. 
 
Pan Burmistrz – w odpowiedzi radnemu Rurarzowi – stwierdził, �e takich obaw 
nie ma. Pan Przewodnicz�cy odczyta pismo RIO dotycz�ce mo�liwo�ci 
sfinansowania deficytu gminy.  
Natomiast je�li chodzi o uj�cie w bud�ecie �rodków SAPARD-owskich było 
odpowidziane na Komisji, �e przed sporz�dzeniem projektu bud�etu na 2004r. 
ofert� zło�yły firmy na wy�sz� kwot� przedsi�wzi�cia. Po przetargu kwota ta 
uległa zmianie, jest ni�sza co zostało uzgodnione z Agencj�. Jest to na korzy�� 
gminy. 
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Pani Skarbnik – ustosunkowała si� do wypowiedzi radnego Rurarza dotycz�cej 
bł�dnego umieszczenia �rodków SAPARD-owskich. 
To �e kwalifikacja była bł�dna w dochodach, to �e �rodki te zostały 
zakwalifikowane do działu 600 zamiast do działu 900 to nie oznacza, �e one nie 
powinny znale�� si� w dochodach. Stwierdziła, �e do bł�du potrafi si� przyzna� 
i powiedziała na Komisji, �e bł�d ten został popełniony. RIO nie uznała tego za 
bł�d, bo kwota ta mogła zosta� w dziale 900 jako pozostała działalno��. Jednak 
jej skrupulatno�� powoduje, �e chce �eby były tam umieszczone gdzie powinny. 
Druga zmiana była spowodowana tym, �e firma została wyłoniona w drodze 
przetargu w dniu 22 kwietnia br. a sesja bud�etowa odbyła si� 31 marca b.r. 
Daty te mówi� same za siebie.  
 
Radny Rurarz Tomasz – zgadza si� z tym, �e na Komisji dyskusja była odno�nie 
tego, �e te �rodki nie powinny znale�� si� po stronie dochodów i on to 
podkre�lał. 
Chciał jeszcze podkre�li�, �e Klub napisał interpelacj� pkt 1 �e �rodki te nie 
powinny by� umieszczone w tym dziale. Inn� spraw� jest �e uwa�ał, �e ich w 
ogóle w dochodach nie powinno by�. Na ko�cu tej interpelacji było napisane, �e 
wzgl�du na ich umieszczenie po stronach dochodów nast�pi krach finansowy 
gminy na koniec roku lub w nast�pnym roku.  
Je�li chodzi o wypowied� Burmistrza, �e gmina w trakcie przetargu uzyskała 
ni�sz� kwot� na inwestycj� i z tego wzgl�du nale�ało zmieni� uchwał� 
bud�etow� pretensji o to nie wnosi. Zaznacza jednak, �e pozostałe zmiany s� 
dlatego, �e było co� �le mimo i� Pani Naczelnik Wydziału Inwestycji na 
Komisji stwierdziła, �e na 100% jest dobrze.  
Dlatego te� nale�y zauwa�y�, �e ci��ko jest tak� osob� przekona� do swoich 
racji, bo uwa�a si� �e robi si� na zło��. Wkrótce okazuje si� �e decyzje jej s� 
bł�dne. 
 
Pan Przewodnicz�cy RM odczytał Uchwał� Nr 987/2004 II Składu 
Orzekaj�cego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 21 kwietnia 
2004r. w sprawie mo�liwo�ci sfinansowania deficytu zało�onego w uchwale 
bud�etowej Nr XVIII/86/2004 Rady Miejskiej w St�porkowie na 2004r. 
Uchwała w zał�czeniu do protokołu. 
 
Nast�pnie Pan Przewodnicz�cy RM odczytał projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w bud�ecie gminy na 2004r. 
Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymuj�cymi si�” 
podj�li Uchwał� Nr XX/95/2004 w sprawie wprowadzenia zmian w bud�ecie 
gminy na 2004r. 
Uchwała w zał�czeniu do protokołu. 
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Od tego momentu prowadzenie obrad sesji Pan Przewodnicz�cy RM Stanisław 
Pietras przekazał Wiceprzewodnicz�cemu RM Panu Krzysztofowi 
Krawczykowi. 
 
Ad pkt 8. 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielali Przewodnicz�cy Rady 
Powiatu Pan Waldemar Komorowski oraz Pan Burmistrz Edmund Wojna. 
 
Pan Waldemar Komorowski – Przewodnicz�cy Rady Powiatu – 

1) Na spotkaniu w Starostwie Zarz�d Dróg Powiatowych podniósł temat 
dróg zakwalifikowanych jako drogi powiatowe, a s� to odcinki dróg które 
s� nietrafnie tak zakwalifikowane. Poniewa� Zarz�d Dróg Powiatowych 
do przyszłego roku otrzymywał dotacje na drogi powiatowe w 
przeliczeniu na ilo�� kilometrów. Od tego roku subwencja przyznawana 
jest ogólnie. Dlatego te� ZDP d��y do uporz�dkowania tego tematu. 
Trzeba si� jednak zastanowi� nad finansowaniem utrzymania tych dróg. 
Aby powiat podj�ł stosown� uchwał� musi by� opinia pozytywna ze 
wszystkich gmin. 

2) Chodnik Czarniecka Góra – Czarna – dokumentacja jest gotowa. Jest 
zamiar ulokowania tutaj pieni�dzy z SAPARD-u. Starostwo liczy jednak 
na wsparcie finansowe gminy, poniewa� pieni�dzy jest mało. 

3) Droga Odrow�� �wierczów po remoncie – reklamacja została przyj�ta            
i zostanie poprawiona. Podobnie przedstawia si� sprawa  poboczy w 
Duraczowie. 

Je�li chodzi o drogi powiatowe, dobrze byłoby powróci� do tradycji, kiedy to 
wraz z Panem Burmistrzem i Panem Kojtkiem dokonywali�my w marcu 
przegl�du stanu dróg powiatowych. 
 
Pan Burmistrz – zwrócił si�  do Pana Przewodnicz�cego RP o interwencji             
w sprawie sposobu naprawy drogi od Pardołowa do Odrow��ka przez 
�wierczów. Wykonawca w mokre doły sypie �wir co nie jest trwałym remontem 
drogi. Urz�d interweniował ju� do Dyrektora Kojtka. 
 
Pan Burmistrz – w odpowiedzi na interpelacje radnych: 
1). Je�li b�d� pieni�dze wówczas urz�d b�dzie zatrudniał bezrobotnych w     
      ramach robót publicznych. 
2). Remonty i ustawianie przystanków b�d� w tym roku kontynuowane, równie� 
je�li jest ju� zgoda mieszka�ców Czarnieckiej Góry, w tej miejscowo�ci. 
3). Kosze na �mieci zostan� wykonane przez Pana Prezesa Kołodziejczyka w 
ramach kompensat. B�d� one ustawione w mie�cia i by� mo�e równie� na 
wsiach. 
4). Firma „Zielony �wiat” boryka si� z trudno�ciami finansowymi. Worki 
zebrane ze �mieciami zostan� zebrane przez ZGKiM. 
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5). Pobocza przy ul. Staszica w stron�  Huciska, to tereny wspólnoty. Nale�y 
rozmawia� ze wspólnot�, ale dopiero po rozwi�zaniach kanalizacyjnych. 
6). Je�li chodzi o wodoci�g „Północ” , na dzie� dzisiejszy jest na etapie 
uzgodnie� z projektantem. 
7). Staw w Czarnieckiej Górze jest własno�ci� Skarbu Pa�stwa. Decyzj� na 
wycink� drzew mo�e wyda� Starosta. 
8). Budowa chodnika w Czarnieckiej Górze to zadanie powiatu. W naszym 
bud�ecie zarezerwowanych jest 10 tys zł na t� inwestycj�. 
9). W przyjmowaniu wniosków na zasiłki rodzinne zakłóce� nie ma. Jest to 
nowe zadanie dla gminy i drobne mog� si� zdarza�, jednak s� natychmiast 
eliminowane. Do ko�ca sierpnia b�dzie reorganizacja w Opiece Społcznej. Pani 
Kierownik Łukomska przejdzie na emerytur�. 
10).Pobieranie czynszu w lokalu na Pl.Wolno�ci – odpowie Dyrektor ZGKiM. 
11). Na temat korzystania z obiektu MKS-u odb�dzie si� spotkanie z 
dyrektorami szkół. Jest to sprawa do omówienia. Jest ju� po rozmowach z 
Nadle�nictwem, które doko�czy ogrodzenie i b�dzie to kompleks zamkni�ty. 
 
Ad pkt 9. 
W sprawach ró�nych głos zabierali: 
Pan Zbigniew Deszczy�ski – mieszkaniec St�porkowa – chciał zło�y� wniosek 
do pisma jakie otrzymał od Pana Przewodnicz�cego na swoje zapytanie jakie 
zarobki posiada Pan Burmistrz oraz inne osoby, które umieszczone s� na 
pierwszej stronie „Biuletynu”, który został wr�czony na uroczystej sesji w 
Domu Kultury. Pan Zast�pca Burmistrza nie dopu�cił wówczas nikogo do głosu. 
W odpowiedzi na to pismo otrzymał xerokopi� uchwały, której pkt 3 okre�la 
dodatek sta�owy dla Burmistrza w wys. 20%. 
Jak to si� ma do artykułu z Gazety Wyborczej z 22.03.2004r., w której autor 
mówi, �e kto słu�ył w Słu�bach PRL-u, PZPR, PPR,SB nie mo�e mie� tych 
okresów wliczonych do dodatku sta�owego. 
Dlatego te� stawia wniosek, aby Wysoka Rada zaj�ła si� tym, wyja�niła mu na 
pi�mie uchwalenie tego dodatku, bo ten dodatek Burmistrz bezprawnie pobiera, 
a s� to pieni�dze podatników. Je�li te pieni�dze Pan Burmistrz pobieara 
bezprawnie prosi o zwrócenie ich do kasy urz�du. 
 
Druga sprawa, to prosi o przekazanie Panu Przewodnicz�cemu RM Pietrasowi, 
�eby si� zapoznał z ustaw� jakie prawa maj� mieszka�cy, wyborcy i czy mo�na 
ich nie dopu�ci� do głosu, gdy� prowadzenie przez niego obrad sesji jest pod 
dyktando nie b�dzie si� wypowiadał czyje. 
 
Nast�pna sprawa, to jak powiedział Pan Burmistrz Kuratorium negatywnie 
zaopiniowało poł�czenie szkół, on odwołał si� do Pana Wojewody i Kuratorium 
ponownie rozpatrzyło wniosek i zaopiniowało go pozytywnie. Jest to działanie 
administracyjne, on jednak chce nawi�za� do  wykonania wyroku s�du. Chodzi 



 11 

mianowicie o wyrok przywracaj�cy Pani� Helen� Jurczyk zatrudnion�                  
w ZGKiM do pracy. Dlaczego si� go nie wykonuje. 
 
Ostanie pytanie jaki zadał Pan Deszczy�ski dotyczy udzielenia mu odpowiedzi, 
czy jest to prawda, �e menad�erem w utworzonym Zespole Szkół b�dzie Pan 
Gr�da. Czy to b�dzie mianowanie, tak jak to było w Niekłaniu, czy odb�dzie si� 
konkurs no to stanowisko. Przed konkursem winno si� wyst�pi� do Ministerstwa 
Sprawiedliwo�ci z zapytaniem o karalno�� kandydatów. 
 
Pan Krzysztof Krawczyk – Wiceprzewodnicz�cy RM stwierdził, �e je�li chodzi 
o zadane pytanie o dodatek sta�owy, to prasa pisze swoje opinie, jednak nie s� 
one oparte o wykładni� prawn�. Dlatego te� poprosił o wypowied� Pani� 
Barbar� Stacher� – Radc� Prawnego. 
 
Pani Barbara Stachera – w odpowiedzi – wzmianka w „gazecie Wyborczej” 
dotycz�ca wynagradzania pracowników samorz�dowych dotyczy nie tylko 
jednej kategorii urz�dników. Urz�dnicy w naszym kraju s� zatrudniani na 
podstawie ró�nych przepisów. Pracownicy samorz�dowi s� zatrudnieni na 
podstawie ustawy o pracownikach samorz�dowych, posiłkowo stosuje si� 
ustaw� o pracownikach pa�stwowych oraz rozporz�dzenie wykonawcze 
normuje zasady wynagradzania wszystkich urz�dników w tym równie� i 
burmistrza. Natomiast istnieje równie� inna grupa urz�dników. S� to urz�dnicy 
zatrudniani w urz�dach centralnych i naczelnych organach administracji 
rz�dowej  na podstawie przepisów o słu�bie cywilnej. W ustawie tej jest zakaz 
wliczania do sta�u pracy okresu zatrudnienia w organach PZPR, Ministerstwa 
Bezpiecze�stwa Publicznego, Słu�bach Specjalnych.  
Pan Burmistrz nie jest zatrudniony w oparciu o ustaw� o słu�bach cywilnych ale 
w oparciu o ustaw� o pracownikach samorz�dowych,  a wi�c ten zakaz nie 
dotyczy Pana Burmistrza. 
 
Pan Deszczy�ski poprosił o udzielenie mu odpowiedzi na pi�mie, na co 
prowadz�cy obrady Pan Wiceprzewodnicz�cy odpowiedział, �e Pani prawnik 
udzieliła mu odpowiedzi ustnie i nie b�dziemy mu udziela� odpowiedzi 
pisemnej. Je�li go nie satysfakcjonuje mo�e i�� do Pani prawnik i przeczyta� 
sobie odpowiedni przepis. 
Pan Deszczy�ski stwierdził, �e rozmawiał ze swoim prawnikiem i jest pewny, 
�e interpretacja Pani Stachery jest bł�dna. 
 
Na nast�pne zapytanie Pana Deszczy�skiego odpowiedział Pan Burmistrz: 
Nie jest w stanie odpowiedzie�, kto b�dzie Dyrektorem Zespołu Szkół                
w St�porkowie poniewa� zostanie on wyłoniony w drodze konkursu. 
Pan Wiceprzewodnicz�cy stwierdził, �e pami�ta, �e na pytanie dotycz�ce 
wdro�enia w �ycie wyroku w sprawie Pani Jurczyk odpowied� ju�  udzielił 
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Dyrektor Michalczewski na poprzedniej sesji. Pan Deszczy�ski jest w 
posiadaniu xerokopii tego protokołu. 
 
Pan Deszczy�ski stwierdził, �e chodzi mu o to jaka decyzja jest wa�niejsza czy 
administracyjna czy s�dowa. Pani Jurczyk w I instancji przegrała spraw�, 
natomiast w II instancji j� wygrała. Dlaczego jest nie respektowana, skoro jest 
respektowana druga decyzja Kuratorium w sprawie poł�czenia szkół. Prosi o 
odpowied� na to pytanie Pana Burmistrza, jako reprezentanta władzy i 
przeło�onego Pana Dyrektora Michalczewskiego. 
 
Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor ZGKiM – stwierdził, �e jest podległym Panu 
Burmistrzowi natomiast zatrudnia i zwalnia swoich pracowników. Jest za to 
odpowiedzialny i na ten temat si� ju� wypowiedział na jednej z poprzednich 
sesji. Do dnia dzisiejszego Pani Jurczyk ju� pół roku przebywa na zwolnieniu 
lekarskim. Nie wie czy b�dzie chorowała 9 m-cy, czy przejdzie na rent�, czy 
emerytur�, czy wróci do pracy. Je�eli wróci do pracy to on jako pracodawca 
podejmie odpowiednie kroki zgodnie z prawem tj. kodeksem pracy. Jakie, nie 
b�dzie si� w dniu dzisiejszym wypowiadał. 
 
Nast�pnym mieszka�cem gminy, który poprosił o udzielenie mu głosu był Pan 
Leopold Garbacz – Burmistrz Gminy  w minionej kadencji. 
Stwierdził, �e obrady dzisiejszej sesji daj� obraz, jak� mamy demokracj� w 
St�porkowie i praktycznie w tym momencie jego głos nie ma sensu. Ale chciał 
szanownym radnym zwróci� uwag�, �e dzi� podj�li wa�n� decyzj�. Nie chcieli 
go wysłucha�, poza koleg� Ksi��kiem i wyborcy si� o tym dowiedz�, �e d��ył 
do demokracji na sesji. Przykro mu jest, �e władze nie znaj� podstawowych 
dokumentów jakie powinny obowi�zywa� w pracach Rady. Nie pozwolono mu 
wypowiedzie� si� o wa�kich argumentach, które przemawiały na nie poł�czenie 
tych dwóch placówek o�wiatowych. Uzasadnienie które przesłał Pan Burmistrz 
za pierwszym razem nie posiada �adnego argumentu merytorycznego. Jedyn� 
wymiern� oszcz�dno�ci� jest likwidacja jednego etatu i zatrudnienie tzw. 
menad�era. Chciałby przypomnie�, �e Zarz�d poprzedniej kadencji zapisał do 
projektu bud�etu budow� hali sportowej i nie ze 100 tysi�cami co jest �mieszne i 
nadaje si� do kabaretu. 
Dlatego �le si� dzieje, �e radni bez wysłuchania wszystkich podejmuj� takie 
decyzje i podczas głosowania jak zwykle dziewi�tka głosuje „za”, a wiemy, kto 
to jest ta dziewi�tka. 
Równie� rozmawiał z Wojewod� i Kuratorem. Robi si� ł�czenia szkół w Zespół 
wówczas, gdy jest to w jednym budynku. W tym wypadku burmistrz skłamał         
w Wojewod� i Kuratora. Nowelizacja ustawy o systemie o�wiaty dopuszcza 
ł�czenie szkół w Zespoły do 31.08.2005r. Radni podj�li decyzj� na rok. 
Nowelizacja była bo nie wszystkie jednostki na ten czas s� przygotowane do 
rozdzielenia. Taki jest sens nowelizacji tej ustawy o systemie o�wiaty 
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rozdzielenia tych małych dzieci  od tych dorastaj�cych. Burmistrz Okła 
opowiada, �e  te jednostki b�d� oddzielnie działaj�ce jest nie prawd� poniewa� 
dzieci przechodz� ł�cznikiem. Nie trzeba mówi�, �e dzieci ze wsi s� 
pokrzywdzone. Prawd� jest to, �e dzieci te s� wła�nie przywódcami tych grup 
rozrabiaj�cych w szkołach. 
Na koniec chciałby zada� pytanie, czy władze naszej gminy s� przeciwne 
naszemu wej�ciu do Unii Europejskiej. Zarówno w sprawozdaniu Pana 
Burmistrza, jak i Pana Przewodnicz�cego nie usłyszał o imprezie 
zorganizowanej z Uni� Europejsk�. Pan Wojewoda apelował do wszystkich 
miast, odbyły si� imprezy, u nas było cicho. 
Drugie pytanie dotyczy bazy sportowej przy Gimnazjum. Pan Zieli�ski, 
poniewa� jest radnym drug� kadencj� powinien pami�ta�, �e poprzednicy 
chcieli to Gimnazjum rozebra�. Były ju� przygotowane takie decyzje. Poprzedni 
Zarz�d Gminy podj�ł decyzj�, �eby jak najszybciej budynek ten wyko�czy� i 
odda� do u�ytku. Dokumentacja jest na budow� boiska przy Gimnazjum. Na 
stadion MKS-u dzi� nie wpuszcza si� młodzie�y, bo co� porozbijaj�. Pan radny 
Zieli�ski otrzymał nagrod� z pieni�dzy samorz�dowych, a okre�la si� jako 
społecznik. Radni winni zorientowa� si� o ile wi�cej pieni�dzy otrzymuje z 
urz�du MKS.  
Nast�pne pytanie jakie zadał Pan Garbacz, to czy władze zamierzaj� zamkn�� 
Gimnazjum Niepubliczne, które przyj�ło si� w �rodowisku, a w tym budynku 
b�dzie dom dla emerytów. 
 
Radny Stefan Zieli�ski – cieszy go fakt, �e w poprzedniej kadencji MKS-u mógł 
si� od Pana Garbacza wiele nauczy�. Jest rzeczywi�cie społecznikiem, któremu 
sport le�y na sercu. Dlatego kiedy zostali wybrani nowi radni, sam zainicjował 
spotkanie z sympatykami sportu, aby wł�czyli si� do jego rozwoju dla dobra 
społecze�stwa. Oczekiwał, �e równie� Pan Garbacz przyjdzie na walne zebranie 
Klubu. 
 
Pan Burmistrz – pytanie czy władze gminy s� przeciwne Unii Europejskiej jest 
nie logiczne. Przyst�pienie do unii �wi�towane było 1 maja. 
Nie chce si� wypowiada� na pytania, które zostały zadane w li�cie mieszka�ca 
gminy opublikowane w „ Tygodniku Koneckim” , jednak uwa�a, �e ze swoich 
zobowi�za� poprzedni Burmistrz si� nie wywi�zał. 
 
Radny Zieli�ski Stefan – odpowiadaj�c na zapytanie Pana Garbacza odno�nie 
nagrody stwierdził, �e została ona przyznana na podstawie statutu § 33 pkt 3, 
który został opracowany wówczas, gdy Prezesem MKS-u był Pan Garbacz. 
Pan Burmistrz – w odpowiedzi na pytanie czy prawd� jest, �e zostanie 
zamkni�te gimnazjum niepubliczne stwierdził, �e temat ten był omawiany na 
której� z poprzednich sesji, pisała o tym prasa. Potwierdza, �e ma zamiar nie 
przedłu�a� umowy ze Stowarzyszeniem.  
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Pan Leopold Garbacz – w odpowiedzi na pytania zawarte w gazecie 
poinformował radnych, �e:  
 

- u schyłku kadencji przygotował pełn� dokumentacj� je�li chodzi o 
wypłat� diet dla zawodników. Wszystkie te dokumenty zostały 
przekazane do ksi�gowo�ci urz�du , poniewa� taka była procedura. Był to 
21 listopada, wypłat dokonuje si� na koniec miesi�ca czyli ju� za kadencji 
jego nast�pcy. Dokumenty zostały gdzie� schowane w szufladzie. Uwa�a, 
�e dlatego, �e to ładni brzmi �e Burmistrz Wojna wypłacił diety 
zawodnikom MKS-u. W mi�dzyczasie były sprawdzane przez pracownika 
NIK na zlecenie urz�du, czyli za pieni�dze podatników. Okazało si�, �e 
pieni�dze nie były malwersowane. W pó�niejszym terminie na podstawie 
listy, któr� zatwierdził zostały wypłacone. Wszelkie inne operacje 
finansowe były dokonywane przelewami. Na podstawie przepisów o 
rachunkowo�ci były one wydatkowane . Po dokonanej kontroli nie 
wskazano najdrobniejszych uchybie�. 
Pan Burmistrz ci�gle go oskar�a, bardzo du�o godzin sp�dził na policji i 
my�li, �e to nie jest koniec ze strony Pana Burmistrza, 
 

- odno�nie koszulek sponsorowanych przez Pana Kowalczyka – pytanie nie 
do niego. Jak odszedł nie wie sk�d si� wzi�ło �e chciano z niego zrobi� 
złodzieja. Wszystkie pomieszczenia zostały zaplombowane i nie miał 
nawet do nich dost�pu. Nale�ało wszystko zrobi� zgodnie z procedur�, tj. 
zrobi� inwentaryzacj� i oceni� co jest na stanie, a czego brakuje. Teraz po 
półtora roku jaki� pismak na łamach prasy zadaje takie  pytania. 

 
- w sprawie butelek po wódce znajduj�cych si� w pomieszczeniu MKS-u 

wyja�nia. 
Zarz�d MKS-u zezwolił na przebywanie w Klubie MKS-u w godzinach 
popołudniowych i wieczornych sekcji bryd�a sportowego.  
Byli to ludzie doro�li Pan Lichsik, Hozer i Kowalczyk Mirosław, którzy 
długo tam przebywali i nie ukrywa, �e rzeczywi�cie pili alkohol.  
Osobi�cie ich znał i niejednokrotnie zwracał im uwag�. 
Je�li zostawili bałagan i były tam butelki, to ich wina. On z nimi wódki 
nigdy nie pił. 

 
Radny Zieli�ski Stefan – do swojej wypowiedzi dodał, �e nie od pocz�tku jest 
prezesem Klubu MKS. Do miesi�ca sierpnia był Pan Giermakowski, wi�c on nie 
przejmował spraw od Pana Garbacza, ale Pan Giermakowski. 
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Ad pkt 10. 
Z uwagi na wyczerpanie porz�dku Pan Krzysztof Krawczyk – 
Wiceprzewodnicz�cy RM ogłosił zamkni�cie obrad sesji. 
 
Protokołowała:                                                        Przewodniczyli: 
 
El�bieta Purska                                  Stanisław Pietras         Krzysztof Krawczyk 


